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"Todos los seres humanos nacen libres e iguales en dignidad y derechos (...)". Art. 1 de la Declaración Universal de los Derechos Humanos 
"Tots els éssers humans naixen lliures i iguals en dignitat i drets (...)". Art. 1 de la Declaració Universal dels Drets Humans 

Queixa 2500646 

Matèria Transparència 

Assumpte Sol·licituds d'accés a l'informe sobre les actuacions que cal realitzar en les muntanyes del Castell i la de 
Sant Cristòfol per la mort d'espècies arbòries 

 
 

RESOLUCIÓ DE TANCAMENT 
 
En relació amb la queixa de referència, promoguda amb data 12/2/2025 per la persona interessada,  
respecte a les sol·licituds d'accés a l'informe sobre les actuacions que cal realitzar en les muntanyes 
del Castell i la de Sant Cristòfol per la mort d'espècies arbòries, procedim al tancament del nostre 
expedient, d’acord amb el que s’ha disposat en l’article 33.1 de la Llei 2/2021, de 26 de març, del 
Síndic de Greuges de la Comunitat Valenciana, ja que l’Ajuntament de Sagunt, mitjançant escrit que 
va tindre entrada en esta institució amb data 22/4/2025, ha acceptat la Resolució de consideracions 
de data 31/3/2025 (enllaç) i ha indicat el següent:   
 

(...) PRIMERO : Comunicar al Sincic de Geruges de la Comunitat Valenciana, aún fuera 
del plazo otorgado, que en relación con la petición del Concejal Sr. (...) que ha dado origen 
a la presente queja, la Comisión Informativa Municipal de Diseño Urbano, Ecología e 
Infraestructuras el pasado 30 de enero de 2025, dio la oportuna respuesta a la cuestión 
planteada, constando en el acta lo siguiente: 
 
“3.- Ruegos y preguntas. 
1.-SR. (...) 
a.- En la anterior comisión su compañera de grupo preguntó por la actuación municipal 
sobre los árboles de entornos urbanos muertos por la sequía, y especial por los de la 
ladera del Castillo y la ermita de San Cristóbal. En la contestación dada parece darse a 
entender que se subordina la actuación municipal a que haya una subvención autonómica. 
Por otra parte, en su momento, en otra comisión, se le indicó que la SAG estaba evaluando 
la intervención. ¿Se ha emitido dicho informe de la SAG? Se sol·licita el mismo. Se ha de 
actuar de conformidad con dicho informe y que simultáneamente a las labores de retirada 
de los árboles muertos se hagan labores de repoblación con especies autóctonas, 
resistentes a la sequía. 
 
RESPUESTA DEL SR. (...) sobre la primera cuestión: 
No se dijo en la anterior comisión que la intervención en árboles urbanos se supeditase a 
la obtención de una subvención autonómica si no que se está priorizando actuaciones en 
los existente en los árboles muertos en suelo urbano y entorno. La intervención en el 
arbolado de monte municipal sí que se supedita a dicha subvención autonómica”.  
 
SEGUNDO. Aceptar las recomendaciones realizadas Por el Sindic de Greuges de la 
Comunitat Valencia que se transcriben en la parte expositiva de este acuerdo, haciendo 
constar que ya se ha dado cumplida respuesta a las cuestiones planteadas por el Concejal 
( hoy exconcejal) Sr. (...) tal y como acredita el acta de la Comisión Informativa Municipal 
de Diseño Urbano, Ecología e Infraestructuras el pasado 30 de enero de 2025 transcrita 
en la parte expositiva (...).  
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Amb data 22/4/2025, es va enviar este escrit municipal a l’autor de la queixa, qui, amb data 7/5/2025, 
ha efectuat les manifestacions següents:   
 

(...) Atenent a les recomanacions que eixa Sindicatura fa, faig notar que en cap moment 
s'ha lliurat l'informe que en repetides vegades ens han dit que s'estava realitzant (fa mes 
de 6 mesos) i com vostès poden comprovar la resposta donada per l'Ajuntament no dona 
resposta als requeriments fets. Es per això que demanem que el Síndic inste a 
l'Ajuntament de Sagunt a que done resposta a allò que es demana. 
 
La resposta que es dona, a mes de faltar a la veritat res no diu de la sol·licitud formulada, 
a mes a mes, en posterior comissió informativa el regidor delegat D. (...)  va tenir la 
descaradura de dir que no anava a perdre el tems un tècnic en fer l'informe... quant segons 
paraules del propi regidor (no era cert el que va dir) estava demanat fa mes de 6 mesos 
(...).  

 
Esta institució considera que l’Ajuntament de Sagunt ha facilitat informació sobre les actuacions que 
cal realitzar en les muntanyes del Castell i la de Sant Cristòfol per la mort d'espècies arbòries, sense 
perjuí de les conclusions que puga obtindre de la resposta municipal emesa en relació amb la falta 
d’elaboració de l’esmentat informe.  
 
Finalment, quant a les afirmacions relatives a la veracitat dels fets, és important aclarir que el Síndic 
de Greuges, com a Alt Comissionat de les Corts Valencianes, desenvolupa les seues funcions amb 
l'objectiu de protegir els drets i les llibertats de les persones, sense que entre les seues 
competències estiga dirimir qui diu la veritat quan es mantenen versions diferents sobre els fets 
denunciats i no hi ha suficients elements de prova que acrediten el que realment ha succeït. 
 
No obstant això, considerem que l'Ajuntament de Sagunt no ha col·laborat amb esta institució, ja 
que tampoc va contestar, en el termini màxim d'un mes, a la Resolució d'inici d'investigació i petició 
d'informe emesa amb data 13/2/2025 -i rebuda per esta entitat local el mateix 13/2/2025-; per tant, 
ha incomplit el que es disposa en l'article 39.1.a) de la citada Llei 2/2021. Esta falta de col·laboració 
serà publicada en la nostra pàgina web. 
 
En atenció al que hem exposat, ACORDEM EL TANCAMENT DEL PRESENT EXPEDIENT DE 
QUEIXA i la notificació d’esta resolució a totes les parts. 
 
 

Ángel Luna González 
Síndic de Greuges de la Comunitat Valenciana 
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